
Nyhedsbrev 
 

 

Bagsværd den 21. november 2010 

 

Til alle undervisere på Specialekurset i Almen medicin i København. 

Så er der gået et års tid siden I hørte fra mig sidst. Det var ved nyhedsbrev nr. 1, som i øvrigt ligger på vores 

hjemmeside: www.speam.dk. Nu er det blevet tid til brev nr. 2. Anette og jeg har nemlig nogle spændende 

nyheder, som vi gerne vil dele med Jer! 

1. Lokaleproblemer  

Mange af Jer har desværre oplevet at skulle undervise i alt for små, dårligt udrustede lokaler. Dertil 

kommer, at man aldrig kan vide hvor man skal hen næste gang man skal undervise. Små mørke 

kælderlokaler, man knapt kan finde og hvor projektoren ikke virker, hvor lyset skiftevis tænder og 

slukker hver tyvende sekund og så videre og så videre. Nogle har måttet undervise i vores bibliotek på 

Forskningsenheden, meget interimistisk! Men…. I skal vide, at Anette har sat himmel og helvede i 

bevægelse for at løse problemet. VI har holdt et møde med direktøren for Universitetet, Arnold Boon, 

som har lovet at opprioritere en løsning for os, som kunne ligne den, vores kolleger i Odense og Aarhus 

har. Nemlig at de råder over deres ”egne” to lokaler, som er udrustet netop med de 

redskaber/hjælpemidler, som vi i vores undervisning skal bruge – udover et par skabe, hvor 

undervisningsmateriale, videoer, etc kunne være låst inde. Så… vi arbejde på en løsning. Hvis der er 

nogen af Jer, der kender til et par lokaler til minimum 30 personer, som kan lejes i Storkøbenhavn, 

kunne det også være en mulighed, selvom det traditionelt har været sådan, at Specialeuddannelsen lå 

universitetsnært. 

2. Hjemmesiden 

Anette har lavet et stort benarbejde med at udforme hjemmesiden, som den fremtræder nu. Hun har 

arbejdet tæt sammen med den webdesigner, som Lægeforeningen og DSAM også har brugt tidligere, 

Jesper Dudal. Et par nye ting er, at de tre kursussteder har fået en fælles forside. Tidligere startede 

man i Odense (af gud ved hvilken årsag) når man trykkede: www.speam.dk. Nu har vi lavet en fælles 

portal med fælles informationer på forsiden, mens indholdet på det enkelte kursussted stadig er 

tilgængeligt på hver vores link. Vi går i luften med elektronisk evaluering en gang i det nye år – ja I 

hørte rigtig: Nu stopper vi snart de gamle papirer med evalueringer og overgår til det som 

Lægeforeningen med stor succes har gjort de sidste par år efter hvert af deres kurser – en evaluering, 

som foregår, når man er kommet hjem fra undervisningen, har sundet sig lidt over indholdet, og måske 

mere rammende og sigende kan evaluere, hvad den enkelte føler, der sidder fast, trods forsinkelsen 



(forglemmelsen) – og det tror jeg siger mere om en undervisnings reelle impact faktor, end det man 

umiddelbart inden spisepause eller gåhjem pause skriver, mens underviseren fortsætter derudaf. I 

kommer så til at kunne logge Jer ind og se jeres kursisters evaluering af jeres seance et par uger efter. 

Det er mit håb, at evalueringerne bliver mere konstruktive og gennemtænkte, således at I har bedre 

mulighed for at tune ind og rette til, hvor I måtte få en ide til ændring. Jeg synes det bliver spændende. 

3. Evalueringer 

Når vi nu er ved det. I er fortsat Sk… gode! Nu kan man som bekendt altid blive bedre – men niveauet 

ER højt, og når jeg slutevaluerer med kursisterne og vi snakker om hvordan hele kurset, samlet 

betragtet, har været – ja så er der næsten kun lovord til Jer. I er meget engagerede, dygtige formidlere, 

gode rollemodeller! Så tak for det! 

4. Underviserinternat 

 I maj 2010 mødtes vi på tværs af kursusstederne på neutral grund på Severin Kursuscenter i 

Middelfart. Der var mødt omkring 40 undervisere op fra Odense, Århus og København til et par dages 

internat, hvor vi havde to undervisere til at bidrage med, at vi blev endnu klogere og bedre hvad angår 

læringsteori og ikke mindst hvordan vi kan forbedre vores udtryk, komme ud over scenekanten med 

vores budskab. Det blev nogle meget indholdsrige og inspirerende dage, hvor det også var sjovt at 

møde kolleger fra de andre steder, som underviste i samme emne, udveksle ideer med dem etc.  Det er 

planen at vi holder et nyt seminar næste år. Sæt kryds i kalenderen udfor: 29. og 30. april 2011. Vi har 

søgt om finansiering gennem Sundhedsstyrelsen som sidste år, men har endnu ikke fået tilsagn. 

Det tror jeg sådan set var slut for denne gang. Skriv eller ring altid hvis der er noget I vil diskutere eller 

spørge om etc. Anettes og min mailadresse og telefonnumre fremgår af hjemmesiden. 

Mange hilsner og et lidt præmaturt glædelig jul og godt nytår skal I da alligevel ha´! 

 

Martin Ryt‐Hansen 

 

 


